
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 12. 5. 2025 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: A. L. Arnold, prof. MUDr. Z. Krška, DrSc., MUDr. O. Raška, Ph.D. 

Neomluveni: A. Juščák 

Hosté: prof. MUDr. M. Vokurka, CSc., Ing. T. Fussgänger, prof. MUDr. O. Šeda, Ph.D., Ing. 
A. Filipi, MUDr. J. Škvařil, Ph.D., prof. MUDr. R. Jech, Ph.D., prof. MUDr. A. 
Burgetová, Ph.D., MUDr. M. Vejražka, Ph.D. 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK zahájila zasedání v 16:03 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Za 
akademickou část se přihlásil prof. MUDr. D. Pokorný, CSc. a za studentskou část A. 
Rashovska. 

AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 

23: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS 
byli seznámeni předem s podkladovými materiály) a oznámila, zda senátorům nebude 
vadit, pokud bude do programu zařazen bod navíc, a to „Informace o transferu“. Nikdo ze 

senátorů nebyl proti, proto byl bod zařazen za bod 4) a program zasedání byl schválen v níže 
uvedeném znění. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu 
AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 (1 min) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 min) 

3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 min) 

4. A. Rashovska – Informace z posledního jednání AS UK (5 min) 

5. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Informace o transferu (5 min) 

6. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Zřízení Kliniky dětské chirurgie a traumatologie  
1. LF UK a FNB (5 min) 

7. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Zřízení pracoviště Centrum pro podporu a rozvoj 
medicínského vzdělávání 1. LF UK (5 min) 

8. prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min) 

9. prof. R. Brůha, CSc. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK (5 min) 

10. doc. MUDr. M. Mlček, Ph.D. – Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (5 min) 

11. Různé (5 min) 

prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Nominace na Cenu Arnošta z Pardubic 



prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Výběrové řízení – přednosta/ka Ústavu 
biofyziky a informatiky 1. LF UK 

AS 1. LF UK schvaluje předložený program zasedání AS. 

23: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Pan děkan podal následující informace: 

• První květnový víkend v pražské hale Folimanka proběhly semifinálové zápasy 
mužských i ženských týmů univerzitní basketbalové ligy Final Four 2025; 

• 20. 5. 2025 proběhne tradiční jarní koncert Fakulta v srdci Karlova; 

• 22. 5. 2025 se bude konat pro studenty a hosty Jarní tančírna ve Stromovce: Jednička 
tančí swing; 

• Probíhají přípravy přijímacích zkoušek pro ak. rok 2025/2026; 

• Další informace v rámci jednotlivých bodů a na příštím zasedání v červnu 

16:09 hod příchod Dr. K. Klíma 

Ze strany senátorů měl dotaz na pana děkana prof. MUDr. D. Sedmera, který hovořil za 
své, zejména akademické voliče a dotaz se týkal oblasti veřejných zakázek, konkrétně 
dynamického nákupního systému (DNS). Pan děkan informoval, že tento problém se již 
řešil na výjezdním zasedání Kolegia děkana, proběhlo jednání i na RUK. DNS je v zásadě 
povinný, ale je snaha maximálně zjednodušit pro pracoviště. Paní předsedkyně poprosila 
do příštího zasedání AS o zjištění detailní praxe DNS na jiných pracovištích, což částečně 
již na KD předkládala prof. Lišková. Informace doplnila ještě i paní tajemnice Ing. T. 
Fussgänger. 

4. Informace z posledního jednání AS UK (bez písemného podkladového materiálu) 

• Rashovska informovala, že byly vyhlášeny volby kandidátů na funkci rektora UK, lhůta 
pro podávání návrhů kandidátů je do 1. 10. 2025; 24. 10. 2025 bude jejich 
představování a samotná volba proběhne 31. 10. 2025. 

16:16 hod příchod prof. MUDr. T. Zima 

• 13. 5. 2025 bude probíhat zasedání ekonomické komise AS UK a 16. 5. 2025 bude 
zasedat AS UK 

5. Informace o transferu (bez písemného podkladového materiálu) 

Paní předsedkyně informovala přítomné o probíhající kauze možného zneužití 
akademického klinického výzkumu ve Fakultní Thomayerově nemocnici (FTN) pro 
obchodní zájmy. Klinická studie byla pravděpodobně využita ke komercializaci bez 
uvedení a souhlasu FTN. Ze strany FTN bylo podáno trestní oznámení na neznámého 
pachatele. 

16:20 hod příchod MUDr. M. Pehr 

Prof. MUDr. Š. Havránek vznesl na paní předsedkyni dotaz, zda byla mezi FTN a tím, 
kdo výrobek publikoval nebo patentoval uzavřena nějaká smlouva, paní 
předsedkyně odpověděla, že nebyla, že studie byla prováděna v dobré víře, že jde o 
akademickou spolupráci, o kterou byla požádána kolegou z 1. LF. Dodala také, že je 
naprosto nutné nastavit pravidla společného výzkumu a komercializace u každého 
projektu na 1. LF. 



6. Zřízení Kliniky dětské chirurgie a traumatologie 1. LF UK a FNB (písemný podkladový 
materiál zaslán s pozvánkou) 

Na základě návrhu prof. MUDr. R. Gürlicha, CSc., přednosty Chirurgické kliniky 1. LF UK a 

FNB, a Mgr. Jana Kvačka, ředitele Fakultní nemocnice Bulovka (dále jen „FNB“) předložil 

pan děkan AS 1. LF organizační změnu, a to zřízení nové Kliniky dětské chirurgie a 

traumatologie 1. LF UK a FNB. Přestavil přítomného primáře kliniky pana MUDr. J. Škvařila, 

Ph.D. Zřízení nového specializovaného pracoviště systematicky navazuje na předchozí 

kroky v posilování klinické základny 1. LF UK. Touto cestou se 1. LF UK připojí svou 

organizační strukturou k 2. LF UK a 3. LF UK a LF HK UK, které již svá specializovaná 

pracoviště dětské chirurgie mají. Nově vznikající pracoviště bude koncipováno jako 

standardní společné pracoviště, tedy počítá s pozicí přednosty, primáře, 

administrativního pracovníka a řady dalších pracovníků, kteří se svým dílem dlouhodobě 

zapojují do teoretické i klinické výuky studentů. V případě schválení návrhu AS a udělení 

souhlasu k uzavření dohody mezi děkanem 1. LF UK a ředitelem FNB o vzniku nového 

společného pracoviště 1. LF UK a FNB bude dodatkem ke stávající dohodě o spolupráci 

zajištěna úprava výčtu společných pracovišť 1. LF UK a FNB. 

Následovala debata, do které se zapojili prof. Pafko, Dr. Škvařil, prof. Koziar Vašáková, 

doc. M. Mlček, doc. Danzig, A. Chochola. Prof. Š. Havránek konstatoval, že studijní komise 

vyjadřuje souhlas se zřízením kliniky, předsedové legislativní a ekonomické komise rovněž 

nemají připomínky. 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. lékařské fakulty se seznámil se záměrem ředitele 
Fakultní nemocnice Bulovka a děkana 1. lékařské fakulty UK uzavřít 
dohodu o zřízení Kliniky dětské chirurgie a traumatologie 1. LF UK  
a FNB s účinností od 1. 10. 2025 a vydává k uzavření dohody předchozí 
souhlasné stanovisko“. 

26: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

7. Zřízení pracoviště Centrum pro podporu a rozvoj medicínského vzdělávání 1. LF UK 
(písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Pan děkan navrhuje zřízení pracoviště „Centrum pro podporu a rozvoj medicínského 
vzdělávání“ (Medical Education and Innovation Center), krátce „Centrum MEdIC“. 
Obdobná centra jsou samozřejmou součástí renomovaných lékařských fakult po celém 
světě. Centrum MEdIC bude zřízeno k 1. 6. 2025, a to jako jiné pracoviště pro vzdělávací 
a tvůrčí činnost ve smyslu čl. 21 odst. 1 Statutu 1. LF UK a jako pracoviště fakulty podle čl. 
21 odst. 3 písm. a) Statutu. Centrum MEdIC bude naplňovat především tři skupiny cílů, 
které představila paní proděkanka prof. A. Burgetová: 

• Definování a implementaci fakultních vzdělávacích cílů (learning outcomes). 
Základním inspiračním rámcem je mezinárodně používaný rámec PROFILES. 

• Systematické a cílevědomé zlepšování pedagogických dovedností akademických 
pracovníků a systematický rozvoj a zvyšování kvality výuky na 1. LF UK. 

• Zajišťování zpětné vazby a evaluační činnosti a vyhledávání silných a slabých míst 
ve vzdělávací činnosti 1. LF UK. 

Zřízení Centra MEdIC je krokem vedoucím k dlouhodobému a udržitelnému zajištění 
rozvoje vzdělávací činnosti 1. LF UK, prvotního poslání fakulty coby vzdělávací instituce, a 



je předpokladem pro udržení její pozice lídra v medicínském vzdělávání v ČR i mezi 
špičkovými institucemi ve světě. 
Opět se rozpoutala rozsáhlá debata, do které vstoupili Dr. Vejražka, A. Rashovska, prof. 
M. Koziar Vašáková, A. Chochola, prof. Š. Havránek, prof. D. Sedmera, doc. M. Mlček, prof. 
M. Vokurka, doc. Y. Angerová a doc. K. Rusinová. Závěrem předsedové, resp. zástupci 
komisí doporučují členům AS návrh pana děkana na zřízení Centra schválit. 

16:55 hod odchod prof. MUDr. D. Sedmera 

 

Návrh usnesení: „Akademický senát 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy rozhodl podle 
§ 27 odst. 1 písm. a) z.č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném 
znění, na návrh děkana 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy o zřízení 
nového pracoviště fakulty pro vzdělávací a tvůrčí činnost podle čl. 21 
odst. 1 a odst. 3 písm. a) Statutu 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy  
s názvem Centrum pro podporu a rozvoj medicínského vzdělávání  
1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy, a to s účinností od 1. 6. 2025.“ 

25: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

8. Informace studijní komise AS 1. LF UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Předseda komise informoval, že kromě výše projednávaných bodů komise jiné podněty 
k projednání neobdržela. 

9. Informace legislativní komise AS 1. LF UK (písemný podkladový materiál zaslán s 
pozvánkou) 

Předseda legislativní komise oznámil přítomným senátorům, že dne 2. 5. 2025 byl 
k rukám tajemníka legislativní komise AS UK zaslán jménem pana děkana dopis se 
stanovisky, připomínkami a návrhy pana děkana a členů AS k návrhům změn vnitřních 
předpisů UK předložených paní rektorkou (Statutu UK, Studijnímu a zkušebnímu řádu 
UK a Stipendijnímu řádu UK) k dalšímu projednávání AS UK a informoval o technických 
detailech, resp. připomínkách k těmto řádům 

Termín pro předložení stanoviska fakulty zbylých dvou vnitřních předpisů (Novely 
Disciplinárního řádu pro studenty UK a Rigorózního řádu UK) byl posunut a připomínky 
k nim budou zaslány prostřednictvím právního oddělení podobným způsobem během 
měsíce května, resp. června. 

10. Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Doc. M. Mlček konstatoval, že komise se, kromě výše uvedených bodů, zabývala 
rozpočtem fakulty na tento rok, který bude představen na příštím zasedání AS v červnu 
2025. 

11. Různé 

• Nominace na Cenu Arnošta z Pardubic (písemný podkladový materiál zaslán s 
pozvánkou) 

Předsedkyně AS obdržela od vedoucí odboru pro studium a záležitosti studentů dopis  
o možnosti nominace na Cenu Arnošta z Pardubic (10. ročník) pro vynikající/ho 
vyučující/ho Univerzity Karlovy a za vynikající počin ve vzdělávací činnosti na 
Univerzitě Karlově. Nominace, a to jedna v kategorii – cena pro vynikajícího 



vyučujícího a jedna v kategorii – cena za vynikající počin ve vzdělávací činnosti (každá 
max. v rozsahu dvou A4) je nutné zaslat na předepsaném formuláři nejpozději do  
30. 6. 2025. AS 1. LF podporuje nominaci MUDr. Jiřího Beneše, Ph.D. 
z Radiodiagnostické kliniky 1. LF UK a VFN. 

• Výběrové řízení – přednosta/ka Ústavu biofyziky a informatiky 1. LF UK 

Děkan fakulty se obrátil na paní předsedkyni AS se žádostí o jmenování zástupce AS  
1. LF UK, a navíc případného náhradníka do výběrové komise na obsazení pracovního 
(funkčního) místa přednosta/ka Ústavu biofyziky a informatiky 1. LF UK. Termín 
výběrového řízení byl stanoven na 24. 6. 2025 ve 13:30 hod. v malé zasedací místnosti 
děkanátu č. dveří 2.109. Do výběrové komise se přihlásil prof. MUDr. Štěpán 
Havránek, Ph.D. a na místo případného náhradníka prof. MUDr. D. Pokorný, CSc. 

• Paní předsedkyně dále informovala o tom, že MŠMT vyhlásilo další ročník Ceny 
ministra školství, mládeže a tělovýchovy za vynikající vzdělávací činnost na vysoké 
škole pro r. 2025; cílem je upozornit na význam a důležitost kvalitní vzdělávací 
činnosti na vysokých školách, ocenit vynikající práci vysokoškolských učitelů, 
vyzdvihnout příklady dobré praxe, významné inovace v oblasti vzdělávací činnosti. 
Návrhy se zasílají přímo na MŠMT nejpozději do 30. 9. 2025; prorektorka pro studijní 
záležitosti prosí o zaslání kopií nominací též na RUK do 14. 9. 2025, protože Kolegium 
rektorky podané návrhy z fakult hodlá příp. doplnit ještě o vlastní návrhy. AS 1. LF 
podporuje nominaci doc. MUDr. M. Mlčka, Ph.D., přednostu Fyziologického ústavu  
1. LF UK. 

Příští zasedání AS se bude konat dne 16. 6. 2025. Písemné podkladové materiály pro 
projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat M. Koziar Vašákové do 6. 6. 2025  
a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových materiálů nejpozději do 9. 6. 2025. 

Zasedání bylo ukončeno v 17:23 hod. 
 
 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF UK 
 

Zapsala: Jana Kolářová 

 

Ověřili: prof. MUDr. D. Pokorný, CSc. 

A. Rashovska 


